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[Hanne Reintoft.] 
opmærksomheden samtidig skal henledes på, 
at netop syge og ældre mennesker dårligt 
tåler kulden og således lettere bliver syge 
og behandlingstrængende, hvilket hverken 
er menneskeligt eller samfundsøkonomisk 
acceptabelt. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Ipsen) (FP): 
Jeg skal hermed tillade mig at fremsætte 

forslag til lov om ændret tidsregning. 
Lovforslagets fremkomst skyldes den 

truende energikrise, idet loven vil med-, 
føre, at de lyse timer udnyttes i større 
omfang end efter den nugældende tidsreg- 
ning. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Glistrup) 
(FP): 
Jeg skal herved fremsætte forslag til lov 

om ophævelse af lov om Danmarks Statistik, 
idet jeg henviser til lovforslagets tekst og 
de ledsagende bemærkninger. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Glistrup) 
(FP): 
Jeg skal herved fremsætte forslag til lov 

om begrænsning af skattesagernes antal, idet 
jeg henviser til lovforslagets tekst og de 
ledsagende bemærkninger. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Glistrup) 
(FP): 
Jeg skal herved fremsætte forslag til lov 

om ændring af lov om opkrævning af indkomst- 
og formueskat for personer. (Kildeskat). (Per- 
sonfradrag) og forslag til lov om afskaffelse 
af den personlige indkomstskat m. v., idet jeg 
henviser til lovforslagenes tekst og de led- 
sagende bemærkninger. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Pouls- 
gaard) (FP): 
Jeg skal herved fremsætte forslag til lov 

om ændring af lov om landbrugsejendomme. 
(Ophævelse af bopælspligt m. v.), idet jeg 
henviser til lovforslagets tekst og til de der- 
til knyttede bemærkninger. 

Finansministeren (Anders Andersen): 
Jeg skal tillade mig for det høje ting at 

fremsætte forslag til lov om ophævelse af lov 
om en særlig afgift ved overdragelse af fast 
ejendom. 

Denne lov blev gennemført i september 
1972 af socialdemokratiet med støtte af 
socialistisk folkeparti, medens folketingets 
øvrige tre partier stemte imod. Under be- 
handlingen fremhævede de tre partiers ord- 
førere, at den foreslåede afgift ville få en 
lang række uønskede virkninger. Selv om 
afgiften påhviler sælgeren, kan den ikke 
undgå at påvirke priserne på fast ejendom i 
opadgående retning, og den vil dermed be- 
virke, at køberne må forøge den låntagning, 
som er nødvendig til finansieringen af købet. 
Afgiften virker derfor direkte fordyrende 
ved overtagelse, etablering og udvidelse 
samt udflytning af erhvervsvirksomheder. 
På boligområdet lægger afgiften hindringer 
i vejen for erhvervelse af ejerboliger, hvilket 
især går ud over de unge, der skal stifte hjem, 
og de mange, som på grund af erhvervs- 
eller stillingsskifte må skaffe sig en ny bolig. 
I denne situation kan afgiften endog komme 
til at virke med dobbelt styrke, såfremt den 
pågældende skal afhænde sin hidtidige ejer- 
bolig. . 

Det er fortsat regeringspartiets opfattelse, 
at denne afgift ikke burde være indført, og 
lovforslaget går derfor ud på at afskaffe af- 
giften. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbefale 
lovforslaget til folketingets velvillige be- 
handling. 

Endvidere skal jeg tillade mig for det 
høje ting at fremsætte forslag til lov om æn- 
dring af udskrivningsloven og lov om særlig 
indkomstskat. 

Forslaget har til formål at tilpasse formue- 
beskatningen og indkomstbeskatningen af 
dødsboer til de stigninger i ejendomsvær- 
dierne, der er konstateret ved den 15. almin- 
delige vurdering pr. 1. april 1973, og til den 
udvikling i beskatningsniveauet, der har fun- 
det sted, siden disse beskatningsregler første 
gang blev anvendt i 1970. 

Forslaget er i forhold til den tidligere re- 
gerings forslag ændret på 2 punkter. Den 
skattefri formuegrænse foreslås forhøjet til 
450.000 kr., medens formueskattesatsen på 
9 promille bibeholdes. 

For kalenderåret 1973 vil de skatteplig- 
tige formuer, der opgøres ved årets udgang, 
blive præget af de nye ejendomsværdier. 
Ved 14. almindelige vurdering pr. 1. august 
1969 var den samlede ejendomsværdi ca. 


